
          
Protokół  Nr XLVIII/14

z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 28 sierpnia 2014r.

Posiedzeniu  XLVIII  Sesji  przewodniczył  Pan  Jan  Mach  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Orzesze.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XLVIII/540-544/14.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  12  radnych,  co  stanowi  quorum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Jana Spendel

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Helena Kopel
- p.Irena Więcek

Przewodniczącym Komisji została Radna Helena Kopel.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 12 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Do przedstawionego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono żadnych wniosków 
dotyczących jego zmiany lub uzupełnienia.

3.Przegłosowanie  zgłoszonych  i  nieuwzględnionych  poprawek do  protokołu  z  XLVII  Sesji 
Rady Miejskiej
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją nie została zgłoszona żadna uwaga do protokołu.
 

Na posiedzenie przybył Radny Adam Kurpas – 13 radnych obecnych na posiedzeniu
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4.Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej

W trakcie punktu 4 na posiedzenie przybył Radny Czesław Starosta – 14 radnych obecnych na po-
siedzeniu.

Sprawozdanie przedstawiła p.Danuta Piwońska - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Orzeszu. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1do protokołu. 

W związku z pytaniem p.Danuta Piwońska wyjaśniła, że osoby wykonujące prace społecznie uży-
teczne płacone są w części z budżetu gminy i w części z urzędu pracy.

5.Informacja o działalności Placówki Wsparcia Dziennego „Przystań” w Orzeszu 

Działalność Placówki Wsparcia Dziennego „Przystań” przedstawiła p.Monika Juranek – Kierownik 
Placówki. Informacja zamieszczona jest w załączniku Nr 2 do protokołu.

6.Podjęcie uchwał w sprawie:

− wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w Orzeszu przy ul.Bocznej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  poinformował,
że uchwała dotyczy przedłużenia dzierżawy działki w Zazdrości na prowadzenie ogródka działko-
wego.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Bocznej w wyniku głosowania została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

− wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Powstańców

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  poinformował,
że dzierżawa dotyczy miejsca pod garaż.

Uchwała  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w 
Orzeszu przy ul.Powstańców w wyniku głosowania została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

− wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Fabrycznej

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  poinformował,
że teren dzierżawiony jest pod prowadzenie ogródka działkowego.

Uchwała  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Fabrycznej w wyniku głosowania została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.
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− ustalenia Regulaminu Targowiska w Orzeszu
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy, która wnioskowała o wydłużenie 
do 17,00 godzin handlowania.

Odczytał  protokół  z  dnia  28  sierpnia  2014r.  z  przeprowadzonych  konsultacji  społecznych  – 
załącznik Nr 3 do protokołu.

Naczelnik  Wydziały  Komunalnego  poinformował,  że  uwaga  Komisji  Gospodarki  Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy została naniesiona. Dodał, że do Regulaminu wprowadzone 
zostały jeszcze dwie dodatkowe zmiany:

- zmieniono brzmienie punktu 3 w par.1,

- wykreślono ppkt a w punkcie 2 paragrafu 5.

Burmistrz dodał, że do końca roku zarządcą targowiska będzie wyznaczony Zakład Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu, natomiast docelowo dla obniżenia kosztów rozważana 
jest możliwość wynajęcia spółdzielni socjalnej, której partnerem może być gmina.

Uchwała z w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska w Orzeszu w wyniku głosowania została 
podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

− poparcia  działań  mających  na  celu  zahamowanie  wypływu  środków  finansowych 
wypracowanych w regionie do budżetu centralnego oraz zwiększenia dochodów jednostek 
samorządu terytorialnego

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki  Komunalnej,  Budownictwa,  Budżetu  i  Mienia  Gminy.  Dodał,  że  uchwała  jest 
wynikiem wcześniejszego  poparcia  sprawy prezentowanej  przez  zamordowanego  Wójta  Gminy 
Zdzieszowice.

W związku z pytaniem p.Jolanta Szubert wyjaśniła, że celem podjęcia uchwały jest to, aby władze 
państwowe  wiedziały,  że  gminy  sprzeciwiają  się  kierowaniu  do  budżetu  centralnego  środków 
wypracowanych w regionie.

Uchwała  w  sprawie  poparcia  działań  mających  na  celu  zahamowanie  wypływu  środków 
finansowych  wypracowanych  w  regionie  do  budżetu  centralnego  oraz  zwiększenia  dochodów 
jednostek  samorządu  terytorialnego w  wyniku  głosowania  została  podjęta  przy  14  gł.  „za”  - 
jednogłośnie.

7.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym bo Biura Rady nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

Obrady opuścił Radny Jan Spendel – 13 radnych obecnych na posiedzeniu.
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8.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym oraz zapytania i wolne wnioski
Burmistrza  poinformował,  że  sprawozdania  z  poszczególnych  Wydziałów  i  Referatów  zostały 
radnym dostarczone na piśmie. Dodatkowo przedstawił, że:

- zakończył  się  program  dotyczący  organizowania  pomocy  żywieniowej  i  nie  wiadomo  czy 
będzie możliwość uruchomienia nowych mechanizmów dostarczania żywności,

- uruchamiana jest nowa strona internetowa miasta,

- ze  względu  na  błędnie  złożone  oferty  unieważniono  przetarg   na  remonty  ulic  Kopernika, 
Magnoliowej, Piaskowej, Dębowej, bocznej Kawika i Piastowskiej,

- na  spotkaniu  z  sołtysami  zostały  ustalone  terminy  zebrań  wiejskich  w  sprawie  funduszu 
sołeckiego,

- dnia 09.092014r. o godz.9,00 odbędzie się posiedzenie Gminnej Komisji Urbanistycznej, która 
będzie opiniowała Gminną Ewidencję Zabytków,

- prace na sali gimnastycznej w Zgoniu potrwają do końca października, gdyż ze względu na 
wilgoć nie udało się prac przyspieszyć,  żeby sala była oddana do użytku na początku roku 
szkolnego,

- zakończono  prace  przy  budowie  targowiska,  trwa  etap  odbiorów  technicznych,  rozpoczęto 
procedurę  uzyskania  decyzji  o  pozwoleniu  na  użytkowanie.  Dodał,  że  dnia  4  września  br.
o godz.12,00 odbędzie się spotkanie z handlującymi,

- od 1 września br. Firma Alba nie będzie już podwykonawcą Firmy EKO obecnie świadczącej na 
terenie  Orzesza  usługi  odbioru  i  zagospodarowania  odpadów  komunalnych.  Dodał,
że mieszkańcy będą mieli możliwość wykupienia kubłów dotychczas dzierżawionych od Firmy 
Alba, jak również Firma EKO będzie świadczyła usługi dzierżawy kubłów,

- funkcjonuje nowa, osobna strona internetowa Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi,

- w  miesiącu  wrześniu  będzie  przeprowadzona  zbiórka  zużytego  sprzętu  elektrycznego
i elektronicznego, wielkogabarytów oraz zużytych opon,

- na  Wronim  Kącie  i  w  rejonie  ul.Starej  najprawdopodobniej  w  przyszłym  roku  będą 
wykonywane dwa odwierty, celem zbadania złoża węgla,

- obecnie na 1/3 planowanej głębokości są wykonane odwierty na terenie Królówki i  Zgonia. 
Dodał,  że  w  związku  z  sygnałami  pojedynczych  osób  w  sprawie  hałasu,  wystąpiono  do 
Wyższego Urzędu Górniczego o protokoły na tych odwiertach. Poinformował, że do Urzędu są 
kierowane w zakresie  tych  odwiertów raporty,  z  którymi  można się  zapoznać.  Przedstawił,
że przygotowywane jest wystąpienie do Ministra Środowiska, do Wyższego Urzędu Górniczego 
oraz  Regionalnego  Dyrektora  Ochrony  Środowiska  w  zakresie  zainteresowania  się 
zagrożeniami  dla  regionu  Orzesze  związanymi  z  pomysłami  eksploatacji  kolejnych  miejsc
w Orzeszu, gdzie nie było zabezpieczeń budynków przed szkodami górniczymi oraz w zakresie 
zagrożeń wynikających ze złoża soli, 

- podpisana została umowa z wykonawcą kontenerowej stacji zlewnej ścieków dowożonych,

- obecnie  trwają  prace  udrażniające  kanalizację  deszczową  z  powodu  zalewania  od  strony 
stadionu  ulicy  Św.Wawrzyńca  oraz  piwnic  budynku  biblioteki.  Dodał,  że  ze  względu  na 
zniszczenia  tej  kanalizacji  w wyniku  różnych  działań  przy budowie  innej  infrastruktury na 
kolejnej  sesji  zostaną  zaproponowane  przesunięcia  środków  finansowych  na  wykonanie 
stosownych  prac.  Stwierdził,  że  w  Urzędzie  musi  również  być  przeprowadzone  osuszanie 
fundamentów,  ze  względu  na  zawilgocenie  pomieszczeń  archiwum  Urzędu  spowodowane 
podmakaniem budynku.
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Burmistrz poinformował o konieczności zapoznania się z dokumentami oraz zaopiniowania przez 
Komisję Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy oraz Komisję Kultury, 
Oświaty,  Turystyki,  Rekreacji  i  Sportu  sprawy zakupu  przez  gminę  pomieszczeń  byłego  kina. 
Dodał,  że  sporządzona  została  opinia  techniczna  oraz  wycena  na  kwotę  ok.180tys.zł,  jednak 
właściciel uważa, że powinien w wyniku sprzedaży pomieszczeń otrzymać 600tys.zł.

W  związku  z  pytaniem  Burmistrz  wyjaśnił,  że  zmieniony  harmonogram  wywozu  odpadów 
zmieszanych  był  dostarczany  przez  firmę  świadczącą  na  terenie  Orzesza  usługi  wywozu
i zagospodarowania odpadów komunalnych, do którego firma dołączyła swoje ulotki reklamowe. 
Poinformował, że dostarczenie to odbyło się bez kosztów dla gminy.

Dodano, że kubły od Firmy Alba można nabyć w kwocie 50zł za kubeł o pojemności 120l oraz 70zł 
za kubeł o pojemności 240l, co jednak musi być opłacone w kasie siedziby firmy w Chorzowie.

Przewodniczący poinformował o konieczności: 

- złożenia  dnia  22  września  2014r.  oświadczeń  majątkowych  według  stanu  na  dzień
21 września br.

- zwołania na dzień 16.09.2014r. sesji w związku ze skierowaną przez prokuratora Prokuratury 
Okręgowej w Katowicach skargi na uchwałę Rady Miejskiej Orzesze z dnia 23 stycznia 2014r. 
Nr  XLI/447/14,  która  musi  być  uchwałą  Rady  przekazana  do  Wojewódzkiego  Sądu 
Administracyjnego w Gliwicach.

Przewodniczący przypomniał, że po rozliczeniu budżetu za I półrocze Rada musi zająć stanowisko 
w sprawie złożonych o udzielenie pomocy finansowej  wniosków:

- Starosty  Pszczyńskiego  dotyczącego  wsparcia  działalności  Domu  Pomocy  Społecznej
w Pielgrzymowicach,

- Polskiego  Stowarzyszenia  Osób  z  Upośledzeniem  Umysłowym  Koło  w  Mikołowie  na 
dokończenie budowy nowo powstałego ośrodka.

Przewodniczący poinformował, że przed rozpoczęciem najbliższej sesji będzie wykonane zdjęcie 
na zakończenie kadencji.

10.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XLVIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz.14,30 do godz.16,45.

Przewodniczący
     Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak           mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Fuchs Maria
2. Helbig Beata
3. Jabłoński Stanisław
4. Kopel Helena
5. Kurpas Adam
6. Mach Jan
7. Matuszczyk Grażyna
8. Ochojski Antoni
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Starosta Czesław
12. Szala Eugeniusz 
13. Tchórz Joanna 
14. Więcek Irena

Radni nieobecni na posiedzeniu:

- Blaski Mirosław

W Sesji wzięli również udział:

− p.Andrzej Szafraniec - Burmistrz Miasta
− p.Andrzej Bujok - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
− p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
− p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
− p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
− p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
− p.Danuta Piwońska - Kierownik MOPS
− p.Monika Juranek - Kierownik PWD „Przystań”
− Radca Prawny
− redaktorzy

Orzesze, dnia 04.09.2014r.
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